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Lubawka, 29.04.2008r. 
 

Protokół nr IV/08 
 

z IV Sesji Rady Miejskiej w Lubawce, która odbyła się w dniu 29 kwietnia 2008 roku 
w  Sali Obrad Urzędu Miasta Lubawka. 

 
Czas trwania sesji w godz. 1400 – 1721.  
Sesja była filmowana przez TV Kamienna Góra i LUB-SAT Lubawka. 
Przewodniczący Rady Wiesław Osiński poinformował, że zanim rozpocznie obrady to 
odbędzie się uroczystość związana z XV leciem istnienia Straży Miejskiej w Lubawce. 
W związku z tą uroczystością zaprosił przedstawicieli służb mundurowych m.in. 
insp. Bogdana Kujawiaka Komendanta Powiatowego Policji, por. Romualda Gniewka 
Zastępcę Komendanta Straży Granicznej w Lubawce. 
Burmistrz Tomasz Kulon stwierdził, że Straż Miejską powołano uchwałą w trakcie 
I kadencji Rady w 1993 roku, w założeniu miała ona liczyć cztery osoby, później była 
trzyosobowa. Faktycznie zatrudniono strażników od 1 stycznia 1994 roku, Ministerstwo 
Spraw Wewnętrznych i Administracji zatwierdziło stosowny regulamin, pierwszym 
komendantem był Pan Paweł Szyling, później Pan Paweł Kojc, a od 2004 roku funkcje tę 
pełni Mirosław Kurzeja. Od 2000 roku w Straży Miejskiej pracuje jedna osoba i stąd decyzją 
Zarządu i Rady było podpisanie porozumienia z Komendantem Powiatowym, na mocy 
którego strażnik miejski jest w grafiku służb policji w Lubawce. Cztery lata temu została 
podpisana podobna umowa o współpracy ze Strażą Graniczną. Na podstawie ostatnich ustaleń 
współpraca ta będzie nadal kontynuowana i wyraził nadzieję na wzmocnienie wsparcia ze 
strony Straży Granicznej. Następnie odczytał treść listu gratulacyjnego dla strażnika. 
Przewodniczący Rady W. Osiński w imieniu radnych Rady Miejskiej w Lubawce wręczył 
upominek, natomiast radna Wanda Zabiegło wręczyła kwiaty.  
Pan insp. Bogdan Kujawiak Komendant Powiatowy Policji odczytał treść listu 
gratulacyjnego dla strażnika miejskiego złożonego w imieniu swoim i policjantów 
z komisariatu policji w Lubawce. Odczytał również treść podziękowań dla Burmistrza i Rady 
Miejskiej i złożył stosowne podziękowania. 
Burmistrz T. Kulon zauważył, że były różne pomysły związane z funkcjonowaniem Straży 
Miejskiej łącznie z próbą jej likwidacji, ale na przestrzeni ostatnich lat poszczególne rady 
ograniczały jej skład ilościowy, wyraził myśl, że nie będzie raczej decyzji o likwidacji. 
Pan Mirosław Kurzeja Komendant Straży Miejskiej podziękował za pamięć zarówno 
Burmistrzowi, Przewodniczącemu, radnym jak i Komendantowi Powiatowemu Policji 
i Komendantowi Straży Granicznej. Zauważył, że ta pamięć jest dla niego zaszczytem, dodał, 
iż 11 lat już służy w Straży Miejskiej, ta praca pozwoliła mu poznać wielu ludzi i wiele się 
dzięki temu nauczył. Zaznaczył, że dalsze pełnienie przez niego obowiązków przyczyni się do 
podniesienia poziomu ładu i bezpieczeństwa. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zakończył uroczystość związaną z XV leciem istnienia 
Straży Miejskiej w Lubawce. 
 
Przerwa w posiedzeniu w godz. 1415 do 1418. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji.  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Lubawce Wiesław Osiński na podstawie art. 20 ustawy 
o samorządzie gminnym otworzył IV sesję rady. Po powitaniu gości zaproszonych, m.in.   
Burmistrza, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, kierowników referatów 
w Urzędzie Miasta i radnych gminy, poinformował, że na sesję przybyło 13 radnych, co 
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wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych stanowiło quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Radni nieobecni: Marek Szota i Piotr Wiktorowski – 
obaj radni przybyli na obrady w późniejszym terminie. 

Listy obecności radnych oraz gości zaproszonych i pracowników urzędu stanowią zał. nr 1 i 2 
do niniejszego protokołu.  

Ad. 2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad. Zapytał 
czy są jakieś wnioski do przesłanego porządku obrad.  
Uwag i wniosków nie zgłoszono. 
Rada Miejska w Lubawce przez aklamację przyjęła porządek obrad. 
Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Wnioski w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z III sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 
6. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji Stałych z pracy 

od początku kadencji do końca 2007 roku. 
7. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lubawka za rok 2007 

Ø Opinia RIO 
Ø Sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z realizacji budżetu 
Ø Dyskusja 

8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 
► Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej 
► Opinia RIO 
► Uchwała w sprawie absolutorium 

9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 

w drodze bezprzetargowej 
• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości gruntowej 
• wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości będącej w zasobach 

mienia komunalnego gminy Lubawka na czas nieoznaczony 
• przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu 
• wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Lubawka do przedsięwzięcia 

dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów administracji 
samorządowej opracowanego dla Priorytetu V „Dobre rządzenie” Działania 
5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej” Poddziałania 5.2.1 
„Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej” Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki.   

• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
12. Zamknięcie obrad IV sesji. 

 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z III sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że protokół z III sesji wyłożony był 
w biurze rady. Dodał, że każdy radny, przed sesją ma możliwość zapoznania się z protokołem 
i do protokołu wnieść swoje uwagi. Do protokołu nie zgłoszono uwag. 
Zapytał czy obecnie są uwagi do protokołu? Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
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Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w obecności 
13 radnych – 13 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych i 0 głosach „wstrzymujących” 
głosująca jawnie przez podniesienie ręki jednogłośnie przyjęła protokół z III sesji. 
  
Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że nie wpłynęła żadna interpelacja do 
Biura Rady. Spytał się czy są zapytania? 
Radny Jerzy Przepiórka zadał pytania w następujących sprawach: 

a) czy jest możliwość zamontowania jednego punktu świetlnego w Chełmsku Śląskim 
przy ul. Kolonia, bo jest położony nowy asfalt, tam znajduje się przystanek 
prowadzący w kierunku Lubawki i brak jest oświetlenia, a kobiety z tego powodu się 
skarżą.  

b) poinformował, że w Chełmsku Śląskim jest ogródek jordanowski, który niestety jest 
przez młodzież dewastowany i może zamontowanie tam jednej lampy wystraszy 
wandali. 

c) poinformował, że w moście na łączeniu ulic Pocztowa i Matejki w Chełmsku Śląskim 
jest dziura, zauważył, iż walczy się o poprawę stanu dróg powiatowych, a nasze nie są 
robione i spytał się kiedy będą drogi łatane. 

d) stwierdził, że chciałby mieć pytanie do Pana Kierownika I. Kordzińskiego, ale jego na 
sesji nie ma, w związku z czym poinformował, że w Chełmsku Śląskim na rynku 
trzeci filar licząc od strony Wiejskiego Domu Kultury się sypie i połowy jego już nie 
ma, zagrożenie jest takie, że jak runie ten filar to pójdzie cały blok. Tam ze starości 
sypią się cały, a w dniu sesji dokładnie go oglądał. 
Przewodniczący Rady Wiesław Osiński poinformował, że z wyciągu z sesji ten 
problem trafi bezpośrednio do kierownika 

Radny Jan Liszka zadał pytania w następujących sprawach: 
a) czy pojawił się inwestor na budynek stacji. 
b) czy remontowane są mieszkania dla lokatorów z budynku dworcowego w Lubawce. 
c) czy coś wiadomo na temat chodnika przy ul. Świerczewskiego w Lubawce, czy można 

go zrobić własnymi siłami. 
d) kiedy zostaną skończone brama i ogrodzenie na stadionie. Poinformował, że na obiekt 

kortów do tenisa potrzebne są dodatkowe środki i w związku tym czy zostaną jakieś 
udostępnione. 

e) poinformował, że w tym roku jest 85-lecie Polskiego Związku Łowieckiego 
i w imieniu członków poszczególnych kół poprosił, że jeśli będą organizowane jakieś 
pikniki to, aby nie pozostawiać śmieci w lasach. 

Radna Ewa Kocemba przychyliła się do stwierdzenie Radnego J. Przepiórki, że mówi się 
o potrzebie robienia dróg innych, a nie o naszych drogach, których gestorem jest gmina 
i zadała pytania dotyczące dróg w Lubawce: 

a) spytała się kiedy będzie robiona ulica Kościuszki, zauważyła, że na ulicy Pocztowej 
w Lubawce nie ma zrównanych studzienek z poziomem jezdni. 

b) spytała się kiedy będzie robiona ulica Boczna w Lubawce, zauważyła, ze ulica 
Kamiennogórska jest także w złym stanie. 

Radny Alfred Bagiński spytał się czy jest jakiś projekt dotyczący oświetlenia w stronę tzw. 
klatki w Jarkowicach, czy jest plan, aby to zaprojektować. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś zapytania lub uwagi. Uwag 
i zapytań nie zgłoszono. 
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Ad. 5. Informacja Burmistrza o pracy w okresie między sesjami. 
Burmistrz T. Kulon poinformował, że w okresie pomiędzy sesjami zostało wydanych 
14 zarządzeń, które dotyczy m.in. gospodarki mieniem, wyznaczenie nieruchomości do 
dzierżawy lub do sprzedaży w drodze przetargu, wydania zezwoleń na sprzedaż alkoholu, 
jedno z zarządzeń dotyczyło konkursu ofert dla organizacji pożytku publicznego na ochronę 
przeciwpożarową, a inne dotyczyło zmian w budżecie. 
Ponadto od ostatniej sesji odbyły się następujące spotkania i uroczystości: 
4 kwietnia – uczestniczył w drugim spotkaniu z ewentualnymi chętnymi na zakup dworca 
w Lubawce, zauważył, że jest to jednocześnie odpowiedź na jedno z pytań zadanych przez 
radnego J. Liszkę. Poinformował, iż firma profesjonalnie podchodzi do sprawy, zleciła 
wykonanie prac na kilkadziesiąt tysięcy złotych, które obejmą m.in. inwentaryzację 
budowlaną, koncepcję zagospodarowania pod kątem hotelu i sal konferencyjnych, jak 
i przygotowanie kosztorysu. Stwierdził, że inwestor musi wiedzieć, co zrobić i ile to będzie 
kosztowało, bo nie chciałby, aby w połowie drogi prace stanęły. Dodał, że w najbliższy 
poniedziałek po sesji prace będzie kontynuowała następna grupa. Zauważył, że 
prawdopodobnie na sesji majowej lub czerwcowej odnośnie budynku stacji będzie potrzebna 
decyzja w sprawie sprzedaży. 
10-11 kwietnia – uczestniczył w obradach konwentu wójtów, burmistrzów, prezydentów 
z dawnego województwa jeleniogórskiego, teraz dołączyły doń niektóre gminy z dawnych 
województw wałbrzyskiego i legnickiego. W pierwszym dniu odbyło się spotkanie z nowymi 
dyrektorami Agencji Nieruchomości Rolnych p. Andrzejem Jamrozikiem i Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, tematyka dotyczyła współpracy na styku agencji 
i gmin. Zauważył, że zwracał uwagę na sprawę praw własności wokół zbiornika w Bukówce 
jak i uzyskania przez gminę prawa własności do części terenów nad nim położonych, bo 
gmina tam nic nie posiada. W drugim dniu odbyło się spotkanie z nowym Zarządem 
Województwa Dolnośląskiego. Tematem były m.in. drogi wojewódzkie, współpraca 
z Urzędem Marszałkowskim, planowana aplikacja do RPO w różnych dziedzinach. Zauważył, 
że najprawdopodobniej najpierw ruszy nabór dotyczący wniosków związanych z oświatą, już 
ruszył nabór wniosków dotyczący dróg do centrów gospodarczych, gdzie dofinansowanie 
wynosi 50%, a na taki poziom stać tylko bogate gminy. 
18 kwietnia – odbył się Zarząd Powiatowy OSP, podsumowywano przegląd poszczególnych 
gmin. Omówiono także zasady obozu Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych, który 
organizowany jest co roku, a biorą w nim udział także dzieci z terenu naszej gminy. W tym 
roku obóz ten zostanie zorganizowany nad morzem. Omawiano także kwestię powiatowych 
zawodów pożarniczych. 
23 kwietnia – odbyło się spotkanie z Komendantem Placówki Straży Granicznej w Lubawce 
i jego zastępcą w sprawie funkcjonowania na styku gmina – Straż Graniczna. Poinformował, 
że 16 funkcjonariuszy zasiliło lubawską jednostkę, a Straż Graniczna działa nie tylko na pasie 
granicznym, ale także poza terenem w okolicach Wałbrzycha i Legnicy. 
25 kwietnia – w Zespole Szkół i w Liceum Ogólnokształcącym w Kamiennej Górze odbyło 
się pożegnanie abiturientów, którzy w niedługim czasie będą zdawać maturę. Tradycyjnie na 
wniosek dyrektora LO wszystkie gminy honorują najlepszych uczniów z danej gminy 
i w przypadku gminy Lubawka najlepsza była Karolina Zięba. Złożone zostały stosowne 
życzenia za wyniki w nauce i pracę. Korzystając z okazji życzył maturzystom powodzenia na 
maturze. 
26 kwietnia – w Jawiszowie odbyły się powiatowe zawody OSP i Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych, Gminę Lubawka reprezentowały z różnymi wynikami cztery drużyny. 
27 kwietnia – uczestniczył w Chełmsku Śląskim we mszy świętej w intencji Kół Łowieckich 
z terenu powiatu, z okazji 85-lecia Polskiego Związku Łowieckiego, pogratulował myśliwym 
i złożył im podziękowania za opiekę nad lasami i pomoc w opiece nad zwierzętami. 
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27 kwietnia – po kilku latach przerwy w Lubawce odbył się w Domu Kultury ogólnopolski 
turniej tańca towarzyskiego, uczestniczyło około 80 par. Złożył podziękowania 
organizatorom, którymi byli MGOKiKF oraz bracia Chomoncik. 
28 kwietnia – uczestniczył w konwencie wójtów, burmistrzów i starosty powiatu 
kamiennogórskiego, podczas którego poruszano m.in. sprawę dróg powiatowych. 
Poinformował, iż w prasie przeczytał, że powiat wspólnie z miastem Kamienna Góra będzie 
remontował ulice Spacerową i Broniewskiego w Kamiennej Górze. Zauważył, że jak sam 
wyliczył na ulicy Spacerowej jest 7 dziur i w związku z tym zadał pytanie co jest ważniejsze. 
Środki na remont pozyskane zostały m.in. z funduszy popowodziowych i zadał pytanie 
dlaczego nie jest robiona ulica Szymrychowska, dlaczego nie robi się drogi w Błażkowej. 
Poinformował, że na 20 maja planowany jest objazd wszystkich dróg na terenie powiatu. 
Dodał, że dziury łatane są systemem okrężnym i w związku z tym nie doczekaliśmy się 
robienia dróg w Uniemyślu i Okrzeszynie. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś uwagi lub pytania do złożonej 
informacji. Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
 
Ad. 6. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady i Przewodniczących Komisji Stałych 
z pracy od początku kadencji do końca 2007 roku. 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że zgodnie ze statutem gminy 
Przewodniczący Rady oraz przewodniczący komisji stałych rady zobowiązani są do złożenia 
okresowych sprawozdań, w związku z tym będą przedstawiane sprawozdania roczne od 
początku kadencji. Następnie odczytał sprawozdanie Przewodniczącego Rady od początku 
V kadencji do końca 2007 roku, stanowiące załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Poinformował, że początkowo zapoznawano radnych z jednostkami gminnymi i zakresem ich 
działania. Przeczytał tematykę poszczególnych sesji. Dodał, że w omawiany okresie odbyło 
się 15 sesji i 100% obecności na nich mieli radni: Alfred Bagiński, Krzysztof Jawor, Piotr 
Król, Andrzej Ptaszkowski i Piotr Wiktorowski oraz radne: Ewa Garbień, Edyta Kogut 
i Wanda Zabiegło. Pozostali radni zanotowali jedną lub więcej nieobecności. Zauważył, że 
poza jednym przypadkiem wszystkie nieobecności były usprawiedliwione, co pozwala 
stwierdzić, że radni wywiązywali się ze swoich obowiązków. Ujmując sprawę statystycznie 
można zauważyć, że średnio na każdej sesji było 14,2 radnego, co stanowi 94,65%. Dodał, iż 
jest to bardzo wysoki wskaźnik i takiego dotychczas nie było. W omawiany okresie zostało 
podjętych 112 uchwał, do 19 z nich były rozstrzygnięcia nadzoru prawnego Wojewody 
Dolnośląskiego, w tym 16 dotyczyło nieważności uchwały, ale co trzeba zaznaczyć 
14 spośród tych 16 rozstrzygnięć dotyczyło statutów sołectw, więc na dobrą sprawę uchylono 
tylko 3 uchwały. Zauważył, że do części uchwał proszono o udzielenie dodatkowych 
wyjaśnień. Podziękował za zaangażowanie radnym, Burmistrzowi i kierownikom 
poszczególnych jednostek i referatów. 
Radna Ewa Garbień Przewodnicząca Komisji Rozwoju i Budżetu odczytała sprawozdanie 
komisji z działalności w 2007 roku, stanowiące załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Podała skład komisji, tematykę posiedzeń, wykaz zaproszonych gości oraz frekwencję na 
poszczególnych posiedzeniach. Poinformowała, że 100% obecności na posiedzeniach komisji 
mają radni Krzysztof Górzkowski (Vice Przewodniczący Rady), Krzysztof Jawor i Piotr 
Wiktorowski oraz radna Ewa Garbień, pozostali radni mieli po jednej nieobecności. Podała 
również obecności radnych – członków komisji na posiedzeniach połączonych komisji gdzie 
100% obecności mieli radni: Marek Szota, Krzysztof Jawor, Jan Liszka i Piotr Wiktorowski 
oraz radne Ewa Garbień i Ewa Kocemba. Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski miał 
jedną nieobecność. 
Radny Andrzej Ptaszkowski Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Rolnictwa 
odczytał sprawozdanie komisji z działalności w 2007 roku, stanowiące załącznik nr 5 do 
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niniejszego protokołu. Podał skład komisji, tematykę posiedzeń, wykaz zaproszonych gości 
oraz frekwencję na poszczególnych posiedzeniach. Poinformował, że 100% obecności na 
posiedzeniach komisji mają radni: Andrzej Ptaszkowski, Alfred Bagiński i Piotr Król. 
Pozostali radni mają jedną lub więcej nieobecności. Podał również obecności radnych – 
członków komisji na posiedzeniach połączonych komisji gdzie 100% obecności mieli radni: 
Andrzej Ptaszkowski, Alfred Bagiński, Sławomir Antoniewski oraz radne Edyta Kogut 
i Wanda Zabiegło. Radny Piotr Król miał jedną nieobecność, a radny Jerzy Przepiórka dwie. 
Radna Wanda Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała sprawozdanie 
z działalności komisji w 2007 stanowiące załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. Podała 
skład komisji, poinformował, że w 2007 roku odbyły się 24 posiedzenia, których tematykę 
przedstawiła. Stwierdziła, że 100% obecności na posiedzeniach mają radna Wanda Zabiegło 
i radny Piotr Król, radna Ewa Garbień ma jedną nieobecność, radny Sławomir Antoniewski 
dwie, a radny Jerzy Przepiórka 10 nieobecności. 
Przewodniczący Rady W. Osiński podziękował za złożenie sprawozdań, zauważył, że 
frekwencja na posiedzeniach jest bardzo wysoka, a radni nieobecni przyczynili się do 
większej nadwyżki w budżecie. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1458 do 1515. 
O godz. 1515 na obrady sesji przybyli radni Marek Szota i Piotr Wiktorowski. 
 
Ad. 7. Informacja z wykonania budżetu Gminy Lubawka za rok 2007 

Ø Opinia RIO 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że ustawa o finansach publicznych obliguje 
Burmistrza do przekazania sprawozdania, na które Regionalna Izba Obrachunkowa (RIO) 
wydaje stosowną uchwałę. 
Vice Przewodniczący Rady Krzysztof Górzkowski odczytał opinię RIO zawartą 
w Uchwale Nr I-45/2008, stanowiącą załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Ø Sprawozdanie Burmistrza Miasta Lubawka z realizacji budżetu 
Burmistrz T. Kulon przedstawił sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Lubawka za rok 
2007 stanowiące załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. Poinformował, że budżet na 2007 
rok został uchwalony Uchwałą Nr IV/11/06 Rady Miejskiej w Lubawce z dnia 28 grudnia 
2006 roku. Stwierdził, że planowane dochody wyniosły 21 182 460 zł, a wydatki 
20 784 460 zł. Wykonanie dochodów na dzień 31 grudnia 2007 roku wyniosło 
21 743 886,88 zł, natomiast wydatki 19 651 100,97 zł. Z tytułu wprowadzonych w roku 2007 
zmian w budżecie gminy planowane dochody zwiększyły się o kwotę 1 170 340,34 zł 
i zmniejszyły o kwotę 1 185 283 zł, co w rezultacie dało zmniejszenie dochodów o kwotę 
14 942,66 zł w stosunku do pierwotnego planu. 
Przedstawił zmiany w poszczególnych działach, stosując zaokrąglenia poniższych kwot:  
 Zwiększenia Zmniejszenia 
Dz. 010 Rolnictwo i łowiectwo 59 408,34  
Dz. 600 Transport 45 000,00  
Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa 66 800,00  
Dz. 750 Administracja publiczna 72 400,00  
Dz. 751 Urzędy naczel. organz. władzy 15 445,00  
Dz. 756 Dochody od osób prawnych, osób fizycznych  59 800,00 
Dz. 758 Różne rozliczenia  12 344,00 51 007,00 
Dz. 801  Oświata i wychowanie 373 673,00 109 176,00 
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Dz. 851 Ochrona zdrowia 7 150,00  
Dz. 852 Pomoc społeczna 160 700,00 860 300,00 
Dz. 854 Edukacyjna opieka wychow. 346 120,00  
Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 11 300,00 5 000,00 
Dz. 926 Kultura fizyczna i sport  100 000,00 

RAZEM 1 170 340,34 1 185 283,00 
 
Następnie odczytał źródła wprowadzanych zmian (zaokrąglając poniższe kwoty):  
a) Zmiany dotyczące zwiększeń w budżecie pochodziły ze źródeł: 

- dotacje na zadania zlecone      159 853,34 
- darowizny             16 350 
- subwencje             12 344 
- dotacje na zadania własne (w tym stypendia)    749 547 
- z rozliczenia lat ubiegłych        68 400 
- inne środki         163 846 

      RAZEM           1 170 340,34 
 
b) Zmiany dotyczące zmniejszeń w budżecie spowodowane były zmniejszeniem: 

- udziały w budżecie państwa        39 800 
- subwencji oświatowej        51 007 
- dotacji celowej na zadania własne     102 300 
- dotacji celowej na zadania zlecone     758 000 
- dochody własne MGOKiKF     100 000 
- inne dochody       129.186 
- zwrot darowizny           5 000 

      RAZEM           1 185 283 
 
Z całości planowanych i wykonanych dochodów przypada: 
 
L.p.  Plan Wykonanie % 

1. Dochody z podatków i opłat 2 964 000,00 3 229 002,50 108,9 

2. Udziały w podatkach budż. 
państwa 

3 072 405,00 3 363 923,73 109,4 

3.  Dochody z majątku gminy 1 502 900,00 1 619 862,34 107,8 

4. Dotacje celowe na zadania 
zlecone 

3 386 945,34 3 350 666,07 98,9 

5. Dotacje z funduszy 601 713,00 601 711,54 99,9 

6. Inne dotacje 1 240 677,00 1 106 594,73 89,2 

7. Subwencje  8 094 307,00 8 094 307,00 100 

8. Pozostałe dochody 304 570,00 377 818,97 124 

 RAZEM 21 167 517,34 21 743 886,88 102,7 
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Poinformował, że wykonanie dochodów na poziomie 102,7% w stosunku do planu jest 
zadawalające. Poziom takiego wykonania wynika z faktu uzyskania ponadplanowych 
dochodów ze sprzedaży mienia komunalnego, prowadzenia bieżącej analizy, 
a w konsekwencji prowadzonej skuteczniejszej windykacji oraz częściowo uregulowanych 
należności z lat ubiegłych. Dodał, iż w stosunku do gminy są zaległości podatkowe 
i największe wśród nich są zadłużenia w podatku od nieruchomości od osób prawnych 
w wysokości 500 316,43 zł i od osób fizycznych 385 787,92 zł. Przedstawił analizę tych 
zaległości oraz sposoby ich likwidacji. Poinformował, że w przypadku udziału w podatkach 
stanowiących dochody państwa wykonanie jest większe niż panowano o 291 518 zł podając 
przyczyny takiego stanu rzeczy, wśród których wymienił m.in. zmniejszające się bezrobocie.  
Następnie poinformował, iż kolejną  grupę dochodów stanowią dochody z majątku gminy 
i pochodzą z obrotu mieniem komunalnym, a mianowicie ze sprzedaży, dzierżawy 
i wieczystego użytkowania. Łącznie z tych dochodów zaległości wynoszą 11 409 (nie jest to 
duża kwota) i mają miejsce w należnościach z tytułu: Czynszu komunalnego - 5 022,54; 
Sprzedaży ratalnej - 5 433,48 oraz Wieczystego użytkowania - 952,98. Zauważył, że 
w pozycji dotacji na zadania zlecone, wykorzystanie kształtuje się na pozycji 98,9%, czyli 
w stopniu bliskim pełnej realizacji. Inne dotacje wykorzystano w wysokości niezbędnej do 
realizacji zadań, na które zostały przeznaczone, rozliczone ale po części nie został 
skorygowany plan. Dotacje z funduszy wykorzystane zostały w całości. Dodał, iż wyjaśnienie 
należy się również do kwoty należności z pozycji pozostałych dochodów, której wysokość 
może zastanawiać gdyż jest to duża kwota, a jest to część zaliczek przypadających do zwrotu  
na rzecz gminy od osób zobowiązanych do alimentacji dla rodziny. Wypłaty zaliczek 
alimentacyjnych dokonuje się z środków budżetu państwa ale ściągnięta przez komornika 
należność w 55% przysługuje gminie. Windykacją zajmuje się MGOPS. Niestety, należy  
mniemać że ta część dochodów nie ma szans realizacji i wpływu do budżetu. Wykonanie tej 
grupy dochodów w 124% wynika z faktu niedoszacowania planu lub braku planu. Te 
dochody stanowią wpływy z odsetek za nieterminowa płatność, z oprocentowania rachunku, 
z mandatów, kar, darowizn, rozliczenia lat ubiegłych itp. Zauważył, że realizacja dochodów 
na poziomie 102,7% jest całkiem zadowalająca, na co wpływ miała także sprzedaż 
5 segmentów w Bukówce, które przejęła gmina i w części już prace ruszyły. Wpływ miały 
także: sprzedaż dwóch obiektów przemysłowych (dół Jurtala i dawny Gambit 
w Miszkowicach), spłaty zaległych należności, wysokie wykonanie z tytułu udziałów 
w podatkach stanowiących dochody budżetu państwa miały wpływ na taki poziom 
wykonania. Jeżeli chodzi natomiast o zaległości podatkowe to jest szansa odzyskania ich 
w części. 
Następnie omówił wydatki budżetu w stosunku do planu, które wyniosły 92,5% 
i obejmowały; wydatki bieżące plan w kwocie 19 405 461 zł, a wykonanie w kwocie 
18 516 323,68 zł oraz wydatki majątkowe plan 1 845 756 zł, a wykonanie 1 134 777,29 zł. 
Następnie przedstawił wykonanie w niektórych działach zaokrąglając przedstawione poniżej 
kwoty (w zł): 

a) ROLNICTWO i ŁOWIECTWO Plan: 523.938,34 Wykonanie: 96.740,18 tj. 18,46%, 
zauważył, że ujęte są tam zadania inwestycyjne związane z infrastrukturą 
wodociągową i sanitacyjną wsi Miszkowic, Jarkowic, Opawy, Niedamirowa 
i Okrzeszyna, ale ze względu na fakt, ze nie ruszył proces aplikowania o środki unijne 
nie została wydana kwota przeznaczona na wkład własny do poszczególnych 
projektów. W pozostałej działalności w tym dziale na planowane 84.288,34 zł wydano 
81.033,26 zł, czyli prawie 100%. 

b) TURYSTYKA Plan: 119.800 Wykonanie: 106.050,48 tj.88,5% 
c) GOSPODARKA MIESZKANIOWA Plan: 735.300 Wykonanie: 722.855,71 tj.98,3% 
d) DZIAŁALNOŚĆ USŁUGOWA Plan: 75.100 Wykonanie: 75.093,05 tj.99,9% 
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e) ADMINISTRACJA PUBLICZNA Plan: 2.436.909 Wykonanie: 2.256.759,47 tj.92,6% 
f) BEZPIECZEŃSTWO  PUBLICZNE i OCHRONA PRZECIWPOŻAR. Plan: 166.790 

Wykonanie: 160.454,25 tj.96,2% 
g) OBSŁUGA DŁUGU PUBLICZNEGO Plan: 61.729 Wykonanie: 35.624,68 tj.57,7% - 

zauważył, że takie wykonanie wynika m.in. z faktu, iż środki dla Fundacji „Kwiat 
Lnu” zostały zapisane w budżecie, ale ich nie konsumowano.  

h) OŚWIATA i WYCHOWANIE Plan: 7.718.031 Wykonanie: 7.583.277,48 tj.98,4% - 
poinformował, iż subwencja oświatowa przyznana na 2007 rok mająca zabezpieczyć 
wymienione wydatki, wyniosła 4.459.655 zł, co jak porówna się z zestawieniem nie 
zabezpiecza wynagrodzeń i pochodnych nie mówiąc o pozostałych. Biorąc pod uwagę 
powyższą analizę, wnioski nasuwają się same – gmina dopłaca do oświaty, nie biorąc 
pod uwagę wydatków na przedszkola, dowozu dzieci, pomocy pracodawcom kwotę 
około 2.145.000 zł i z roku na rok ta kwota wzrasta. Zaznaczył, że nie można obniżyć 
poziomu kształcenia, a o dzieci należy dbać. Zauważył, że zaokrąglając na 
poszczególne typy edukacji zaplanowano i wydano następujące kwoty: 
- szkoły podstawowe plan – 3.587.311,00 zł, wykonanie – 3.541.517,33 zł 
- przedszkola plan – 932.291,00 zł, wykonanie – 926.320,05 zł 
- gimnazja plan – 2.699.122,00 zł, wykonanie – 2.639.946,39 zł 
Przedstawił jak się ma wykonanie w poszczególnych placówkach oświatowych. 
Poinformował, że w ZSP Lubawka przez część roku funkcjonowało tylko jedno 
przedszkole. Dodał, iż analizując koszty utrzymania w poszczególnych placówkach na 
ucznia w przypadku porównywania Gimnazjum w Chełmsku Śląskim należy mieć na 
uwadze fakt, że nie ma ono kosztów, ponieważ koszty budynku przynależne są do 
Szkoły Podstawowej. Zauważył, że analiza pozwala stwierdzić, że najdrożej 
kształcenie kosztuje w najmniejszych szkołach jak np. SP Miszkowice, a najtaniej jest 
w ZSP Lubawka. Dodał, iż wydatki te wzrastają i rozpoczął się proces, który ma 
poprawić stan bazy oświatowej. Przygotowywane są projekty i koncepcje, a część 
środków będzie nawet przyznawana w dniu sesji. Poinformował, że w przypadku ZSP 
Lubawka w grę wchodzi dobudowa nowego skrzydła i remont tzw. tysiąclatki, 
a w tym roku będą tam wymieniane wszystkie okna. Zauważył, że czeka także gminę 
przeniesienie nauczania do jednego budynku w SP Miszkowice, bo tam w tzw. dużej 
szkole są ogrzewane mieszkania, kilka lat temu podobnie było w Chełmsku Śląskim 
i Lubawce, gdzie mieszkania zostały odłączone. Zaznaczył, że potrzeby są ogromne, 
ale bardzo mała jest subwencja oświatowa 

i) POMOC SPOŁECZNA Plan: 4.779.200 Wykonanie: 4.666.177,90 tj.97,6 % - 
zauważył, że utrzymanie nowego obiektu kosztuje rocznie prawie 460 tys. zł. 

j) EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA Plan: 714.290 Wykonanie: 
524.972,23 tj.73,5%, z czego Świetlice  szkolne plan - 357.450; wykonanie - 
347.874,41, a na pomoc materialną dla uczniów (stypendia) plan - 355.870; 
wykonanie - 176.127,82. Poinformował, że rusza wypłata środków na ten rok i w maju 
będą wypłacane tegoroczne środki. 

k) GOSPODARKA KOMUNALNA Plan: 1.527.186; Wykonanie: 1.368.232,45 tj.89,6% 
- zauważył, iż głównym beneficjentem była sieć kanalizacja na ulicach Lipowa, Celna, 
Nowa Kolonia i Brzozowa w Lubawce (zadanie realizowane także w 2006 roku) na co 
przeznaczono kwotę około 647 tys. zł, z czego z budżetu gminy pochodziło około 90 
tys. zł, a reszta z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej i programu INTERREG. Dodał, że na oczyszczanie miasta i wsi zarówno 
w lecie jak i zimą wydano blisko 413 tys. zł, natomiast na utrzymanie zieleni w gminie 
ponad 58 tys. zł. Poinformował, że koszt oświetlenia ulic, placów i dróg wynosi około 
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234 tys. zł i jest to opłata za zakup lamp, koszty energii elektrycznej, konserwację 
i bieżące naprawy, bez nakładów inwestycyjnych.  

l) KULTURA i OCHRONA DZIEDZICTWA NARODOWEGO Plan: 885.400 
Wykonanie: 725.091,79 tj.81,9 % 

m) KULTURA FIZYCZNA I SPORT Plan: 620.000 Wykonanie: 554.049,02 tj. 89,4% 
Reasumując stwierdził, że po rozliczeniu całości budżetu z uwzględnieniem wyniku lat 
ubiegłych oraz rozliczenia zadłużenia z tytułu pożyczek, powstały wolne środki w wysokości 
2.406.734,96 zł, do wysokości których mogą być sfinansowane zwiększone wydatki 
stanowiące deficyt  budżetu. Poinformował, iż część nadwyżki będzie już dzielona na sesji, 
a przy tworzeniu budżetu na 2008 rok, gdzie chcieliśmy wpisać wydatki to sztucznie była 
zawyżana sprzedaż, aby to się udało zrealizować. Zauważył, że duże wolne środki wzięły się 
z nie rozpoczętych inwestycji, gdzie gmina posiada stosowne pozwolenia, a dotyczą one 
spraw wodno-kanalizacyjnych, modernizacji bazy oświatowej, czy też remontów dróg, 
o czym była mowa w sprawozdaniu. Zauważył, iż od początku finansowania minęło już 
prawie 1,5 roku i poza możliwością aplikowania o środki z EWT, gdzie złożone zostały dwa 
wnioski to inne programy nie ruszyły. Wyraził nadzieję, że może w tym roku uda się złożyć 
część pozostałych wniosków jak ruszą stosowne programy. Zauważył, że wolne środki będą 
także potrzebne na zwiększenie budżetów bieżących placówek oświatowych wynikających 
m.in. z podwyżek płac dla nauczycieli, gdzie gmina otrzymała na ten cel około 90 tys. zł, 
a poszczególne księgowości szacują, że potrzebne jest około 400 tys. zł. Poinformował, że 
potrzebne będą także środki na adaptację mieszkań dla rodzin z dworca kolejowego 
w Lubawce, tak, aby móc sprzedać ten obiekt. 
 

Ø Dyskusja 
Przewodniczący Rady W. Osiński otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2007 rok. 
Radna W. Zabiegło spytała się czy były wnioski o umorzenie zadłużenia i czy zostały one 
przyjęte. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że były bardzo małe umorzenia, zdarzały się pojedyncze 
przypadki, tam gdzie z dokumentacji i stosownych zaświadczeń wynikała taka potrzeba. 
Poinformował, że dość duże były umorzenia z tytułu utworzenia nowych miejsc pracy i tak 
np. w przypadku Lubatexu są one na 10 lat, są także zwolnienia dla zakładów powstałych na 
terenie b. Watry jak i firma BOWADE ma jednoroczne zwolnienie na nowopowstały zakład 
w Miszkowicach. Dodał, że takie są porozumienia zawarte częściowo jeszcze w poprzedniej 
kadencji i innych zwolnień nie ma.  
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się jakie są sposoby gospodarowania nadwyżką, co 
z nią będzie, ponieważ niektóre zadania nie ruszyły i czy znowu nie ruszą kolejne zadania. 
Dodał, iż w sprawozdaniu jest zapis o potrzebie dodatkowych środków dla nauczycieli, na 
sprawy dotyczące dworca i może się tym skończyć, że w grudniu 2008 roku będziemy 
korzystać jeszcze z nadwyżki z 2006 roku. Zaznaczył, że trzeba ją rozsądnie rozłożyć 
i wydać, a wszystko drożeje i dzisiaj oszczędzając to możemy w przyszłości robić coś za 
większe koszty. Zauważył, że dobrze byłoby gdyby z tej nadwyżki 2 mln zł potraktować jako 
rezerwę na określone zadania, a resztę już realizować. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że faktycznie trzeba się nad tym tematem zastanowić, 
w połowie roku będzie można stwierdzić, że nie będziemy w stanie uruchomić części robót 
w tym roku, a na niektóre zadania zapisane w budżecie możemy nie otrzymać środków 
zewnętrznych. Poinformował, że w dniu sesji jest dzielona już prawie połowa nadwyżki 
i będzie można podzielić jeszcze jakąś część, chociaż pani Skarbnik mówi, że niezbyt dużą. 
Zaznaczył, że pozostałą część trzeba będzie uruchomić. Dodał, iż ogłoszone zostały przetargi 
na drogi i na nie oraz na mosty będzie potrzebne około 900 tys. zł, a przetargi dotyczą ulic 
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Boczna, Piastowska i Łączna w Lubawce, ulicy Matejki w Chełmsku Śląskim i dwóch 
odcinków dróg w Błażkowej. W połowie mają odbędą się te przetargi, dodatkowo będzie 
także przetarg na most na ul. Anielewicza w Lubawce i nie wiadomo co wyjdzie po tych 
przetargach. Zauważył, iż będzie wnioskował o środki na dokumentację z pozwoleniem na 
budowę drogi przy ulicach Świerkowa i Brzozowa, żeby chociaż na początek udało się ten 
teren tam odwodnić i to będzie omawiane na komisjach. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski zauważył, że w Uchwale RIO jest mowa 
o nadwyżce w wysokości 2 mln 092 tys. zł, a w sprawozdaniu burmistrza jest nadwyżka 
2 mln 406 tys. zł i spytał się z czego wynika ta różnica. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, iż w sprawozdaniu wynika ona z podliczenia lat 
ubiegłych, a z roku 2007 jest taka nadwyżka o jakiej jest mowa w uchwale RIO. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że przyznawano w budżecie 15 tys. zł na 
monitoring w szkołach i spytał się czy to działa. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że to działa i jest on w ZSP Lubawka i ZSP Chełmsko 
Śląskie. 
 
Ad. 8. Absolutorium dla Burmistrza Miasta Lubawka 

► Opinia i wniosek Komisji Rewizyjnej 
Przewodniczący Rady W. Osiński poinformował, że istotną rolę w procesie 
o udzielenie absolutorium odgrywa Komisja Rewizyjna i jej wniosek jest głosowany. Poprosił 
o jego przedstawienie. 
Radna W. Zabiegło Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała pozytywną opinię 
komisji, treść pisma wysłanego do RIO oraz uchwałę Komisji Rewizyjnej, które stanowią 
odpowiednio załączniki nr 9, 10 i 11 do niniejszego protokołu.  
 

► Opinia RIO  
Przewodniczący Rady W. Osiński poprosił o odczytanie opinii RIO w sprawie wniosku 
złożonego przez Komisję Rewizyjną. 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść Uchwały Nr I-101/2008 RIO 
w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, stanowiącą załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 

► Uchwała w sprawie absolutorium 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że kończąc całą procedurę przystąpi się do 
głosowania uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Lubawka, 
której treść odczytał (Załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 
 
Na wniosek Przewodniczącego Rady W. Osińskiego Rada Miejska w głosowaniu jawnym 
w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 0 głosach 
„wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IV/131/08 w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Lubawka. 
 
Przewodniczący Rady W. Osiński pogratulował wyniku głosowania. 
Burmistrz T. Kulon podziękował za udzielenie absolutorium i za wspólną pracę nad 
realizacją budżetu w latach 2007 i 2008, bo samo działanie Burmistrza nie wiele zdziała 
gdyby nie uchwały kierunkowe radnych to sam wiele nie może zrobić. Podziękował pani 
Skarbnik, kierownikom poszczególnych jednostek i referatów. Poprosił o dalsze wsparcie. 
Przewodniczący Rady W. Osiński zauważył, że należy mieć na uwadze stwierdzenie 
o wsłuchiwaniu się w głos radnych i należy brać go pod uwagę. 
 
Przerwa w obradach sesji w godz. 1622 do 1640. 
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Przewodniczący Rady W. Osiński przekazał prowadzenie obrad Vice Przewodniczącemu 
Rady K. Górzkowskiemu. 
 
Ad. 9. Dyskusja nad projektami uchwał oraz przyjęcie uchwał w sprawie: 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej 
w drodze bezprzetargowej - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski 
odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 
i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 14 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IV/132/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości zabudowanej w drodze 
bezprzetargowej. 
 

• wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości gruntowej - 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. 
Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną 
opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 15 
do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IV/133/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na przeznaczenie do sprzedaży nieruchomości gruntowej. 
 

• wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości będącej w zasobach 
mienia komunalnego gminy Lubawka na czas nieoznaczony - Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 16 do niniejszego 
protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 1 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IV/134/08 w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości będącej w zasobach mienia komunalnego gminy Lubawka na 
czas nieoznaczony. 
 

• przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu - Vice 
Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 17 do niniejszego 
protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IV/135/08 w sprawie 
przystąpienia do Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania Kwiat Lnu. 
 

• wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Lubawka do przedsięwzięcia 
dotyczącego projektu szkoleniowego dla kadr urzędów administracji 
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samorządowej opracowanego dla Priorytetu V „Dobre rządzenie” Działania 
5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej” Poddziałania 
5.2.1 „Modernizacja zarządzania w administracji samorządowej” Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki - Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski 
odczytał treść uchwały. Poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 
i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy są uwagi i pytania. Pytań 
i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 18 do niniejszego protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
0 głosach „wstrzymujących” jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr IV/136/08 w sprawie 
wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Lubawka do przedsięwzięcia dotyczącego 
projektu szkoleniowego dla kadr urzędów administracji samorządowej opracowanego dla 
Priorytetu V „Dobre rządzenie” Działania 5.2. „Wzmocnienie potencjału administracji 
samorządowej” Poddziałania 5.2.1 „Modernizacja zarządzania w administracji 
samorządowej” Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

 
• wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008 - Vice 

Przewodniczący Rady K. Górzkowski odczytał treść uchwały. Poinformował, że 
uchwała była omawiana na komisjach i uzyskała pozytywną opinię. Spytał się czy 
są uwagi i pytania. Pytań i uwag nie zgłoszono. (Zał. Nr 19 do niniejszego 
protokołu). Zarządził głosowanie. 

Na wniosek Vice Przewodniczącego Rady K. Górzkowskiego Rada Miejska w głosowaniu 
jawnym w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciwnych” oraz 
1 głosach „wstrzymujących” podjęła Uchwałę Nr IV/137/08 w sprawie wprowadzenia zmian 
w budżecie Gminy Lubawka na rok 2008. 
 
Vice Przewodniczący Rady K. Górzkowski przekazał prowadzenie obrad 
Przewodniczącemu Rady W. Osińskiemu. 

 
Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz T. Kulon udzielił odpowiedzi: 

a) radnemu J. Przepiórka w sprawie: 
− oświetlenia na ulicy Kolonia w Chełmsku Śląskim i w ogródku jordanowskim, że 

zostaną rozeznane możliwości techniczne jego instalacji i stosowny wniosek 
przedstawiony będzie na komisjach. 

− dziur na ulicach Matejki i Pocztowej w Chełmsku Śląskim – że 1,5 tygodnia temu 
podpisano umowę z firmą Meller na remonty cząstkowe i w części dróg będą 
dziury wycinane i kładziona masa na gorąco, a w części masa będzie kładziona 
maszyną tzw. patchem. Poinformował, ze wartość prac wynosi około 30 tys. zł 
i w niedługim czasie firma przystąpi do prac. 

b) radnemu J. Liszce w sprawie: 
− dworca – przy udzielaniu informacji o działalności w okresie między sesjami oraz 

przedstawianiu sprawozdania z budżetu informował o tej tematyce, stwierdził, że 
ZBGM przystąpił do robienia dokumentacji, podczas podjętej w trakcie sesji 
uchwały w budżecie zapisano 100 tys. zł na adaptację lokali. Poinformował, że 
wstępnie do zasiedlenia przygotowane będą następujące lokale: przy 
ul. Nadbrzeżnej, dwa lokale przy ul. Pocztowej 6, lokal po związku emerytów 
w rynku i trwają jeszcze rozważania czy będzie jeden czy dwa lokale po byłej 
siedzibie MGOPS. 
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− chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 5 przy ul. Świerczewskiego – temat dotyczy 
także odcinka chodnika od ul. Kamiennogórskiej za zajazdem MAGRANI do  
ogródków działkowych. Poinformował, że na początku roku zostało wysłane 
ostateczne i bardzo mocne pismo i w przypadku gdy GDDKiA nie przystąpi do 
stosownych prac to będzie zgłoszenie Dyrektora do prokuratury jako sytuacji 
stwarzającej zagrożenie. Dodał, że około dwóch lub trzech tygodni wstecz 
ponowił pismo, pytał się na jakim etapie są prace nad dokumentacją, bo jeśli nie 
rozpoczną się one do sierpnia to wtedy zostanie dokonane zgłoszenie do 
prokuratury. Jeśli chodzi o odcinek chodnika przy ul. Kamiennogórskiej to 
rozmawiano z inwestorem gdy była sprzedawana działka, inwestor rozmawia 
z różnymi sieciami i jeszcze nie wiadomo jaka z nich powstanie, ale w przypadku 
realizacji inwestycji to właściciel własnymi siłami wzdłuż działki wykona 
chodnik. 

c) radnej E. Kocembie w sprawie: 
− dróg i studzienek przy ul. Pocztowej – że podobnie się sprawa ma jak w przypadku 

odpowiedzi na jedno z pytań radnego J. Przepiórki, że jest podpisana umowa 
i prace ruszą. Stwierdził, że nie wie o jakie studzienki na ulicy Pocztowej chodzi, 
bo to co było robione to jest różnica 1-2 cm, będzie robiony przegląd, bo asfalt nie 
jest dogęszczony i na te prace są trzy lata gwarancji.  

− remontu ulic Boczna, Łączna i Piastowska w Lubawce – że jest ogłoszony 
przetarg, dotyczy on także mostu przy ul. Anielewicza, jak i też ulicy Matejki 
w Chełmsku Śląskim i dwóch dróg w Błażkowej. W połowie maja będzie jego 
rozstrzygnięcie i może będą potrzebne jakieś zmiany w budżecie. Poinformował, 
że termin wykonania prac przewidziano na koniec sierpnia. 

 
O godz. 1658 obrady sesji opuścił radny Krzysztof Jawor. 
 

− ulic Kamiennogórska i Kościuszki w Lubawce – że jest opracowywana 
dokumentacja ich dotycząca, w przypadku ulicy Kamiennogórskiej prace będą 
obejmowały także chodnik, na odcinku od Domu Kultury do dawnej siedziby 
MGOPS przewidziane będą miejsca parkingowe, a ta droga prawdopodobnie 
będzie zrobiona do bruku, co spowolni ruch, a chodniki będą robione w tzw. 
metodzie starobruku, w tej dokumentacji przewidywana jest także wymiana 
nawierzchni na rynku, który teraz jest odsłaniany metodą gospodarczą, 
poprawione będą studzienki i to będzie obniżane. Poinformował, że jest jeden 
pracownik, który realizuje część z tych prac i teraz jest on zatrudniany przez 
Urząd. Wracając do koncepcji stwierdził, że dalej planowane są prace na ulicy 
Kościuszki, gdzie planuje się nowy dywanik, dalej na ulicy Cmentarnej będzie 
nowa nawierzchnia i remont chodników, będą zrobione niektóre odcinki dróg 
w Bukówce, gdzie będzie wyjście obok przystanku, później boczna droga 
w Opawie i na koniec odcinek drogi do przejścia Niedamirów – Zacler. Dodał, że 
dokumentacja na te prace powinna być gotowa do końca czerwca, tak, aby 
wspólnie z Zaclerem składać w lipcu lub sierpniu stosowny wniosek do EWT. 
Zaznaczył, że Zacler równocześnie opracowuje stosowną dokumentację ze swojej 
strony. Stwierdził, że będzie wnioskował o środki na dokumentację i jak się uda to 
na odwodnienie dróg w okolicach ulic Świerkowa i Brzozowa w Lubawce, 
a w przyszłym roku będą podejmowane decyzje, które drogi będą robione mając 
na uwadze możliwość aplikowania o środki z EWT lub z Terenowego Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych. 
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d) radnemu A. Bagińskiemu w sprawie oświetlenia górnych Jarkowic, że będzie 
w tamtym obrębie zmieniona sieć i proszono, aby brano pod uwagę takie 
rozmieszczenie słupów by w przyszłości służyło to oświetleniu. Jak się stosowne 
prace zakończą to wtedy będzie wiadomo. Zaznaczył, że nie wie kiedy uda się te prace 
zrealizować i jakie środki będą potrzebne, żeby doświetlać to do samej granicy lasu. 
Radny A. Bagiński stwierdził, że jemu chodzi o odcinek od przystanku w kierunku 
p. Kiecki. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, iż tam mieszkają dwie rodziny, a może potrzebne 
będą trzy lub cztery lampy i jak projektant je zlokalizuje to wtedy będą rozmowy. 
Dodał, że tak samo robiono w Parotkach, Paczyniu i  Błażejowie. Zaznaczył, że tam 
gdzie energetyka zmienia sieć tam gmina też wchodzi ze swoimi pracami. Zauważył, 
że mamy zezwolenie na wieszanie lamp, a temat wraca za każdym razem gdy 
organizowany jest przetarg na konserwację oświetlenia drogowego. 

Radna E. Kocemba w nawiązaniu do studzienek przy ul Pocztowej stwierdziła, że w czasie 
rozmowy z p. Wójcikiem odniosła wrażanie, że będą one podniesione, bo teraz trzeba tam 
robić slalom. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, iż codziennie jeździ tą ulicą, a taka sytuacja powoduje 
spowolnienie ruchu, a np. mieszkańcy z ulicy Ogrodowej proszą o zamontowanie 
tzw. śpiącego policjanta. Zauważył, że aby zrobić garby poprzeczne to są potrzebne nakłady 
zarówno na sam garb jak i na jego oznakowanie. Zaznaczył, że temat się sprawdzi, będzie 
w tym roku robiony przegląd gwarancyjny i będzie na nim obecny inspektor nadzoru.  
Radna E. Kocemba zauważyła, że była mowa o robieniu nowego dywanika na ulicy 
Kościuszki w Lubawce i spytała się co z mostem na tejże ulicy. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że temat wróci jak zrobiony będzie most na ulicy 
Anielewicza, bo nie można jednocześnie robić dwóch mostów, bo nie byłoby przejazdu 
w kierunku Przełęczy Kowarskiej. 
Radna E. Kocemba zauważyła, że w ubiegłym roku była mowa o tragicznym stanie tego 
mostu na ulicy Kościuszki. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że w ramach planowanego projektu, o którym mówił nie 
ujęto mostu, dodał, że do czasu realizacji remontu dróg temat mostu powinien być rozwiązany 
ale nie wie czy wszystko można robić samymi środkami gminy, bo dwa razy już wystąpiono 
do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego i do Dolnośląskiego Zarządu 
Dróg i Kolei o rozwiązanie problemu drogi jednokierunkowej Wodnej lub przejęcia tego 
mostu i połączonego z nim odcinka jezdni. 
Radna E. Kocemba stwierdziła, że jest tutaj pewna niekonsekwencja jak droga wojewódzka 
będzie połączona do drogi krajowej. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że dzisiaj też ruch z drogi krajowej na wojewódzką 
biegnie przez drogi gminne (mówił o docinku od Pocztowej lub od Kamiennogórskiej) więc 
jaka to jest niekonsekwencja. Zaznaczył, że wniosek aby przejęto cały ciąg łącznie 
z Kamiennogórską, nie wiemy jaki będzie efekt tych rozmów dlatego robimy dokumentację 
do projektu, o którym mówił i równie dobrze Urząd Marszałkowski może sfinansować udział 
własny łącznie z remontem mostu. 
Radna E. Kocemba zauważyła, że o wymianie dróg z Urzędem Marszałkowskim jest mowa 
od początku kadencji i spytała się czy jest robione w tej tematyce coś więcej niż pisanie pism, 
czy jest jakiś odzew. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że byli fachowcy z Dróg Wojewódzkich i wyraźnie 
określili, że ulica Wodna przy tych parametrach nie może być w dwóch kierunkach, Zarząd 
Województwa nie podjął decyzji o przejęciu i nikt go do tego nie zmusi, a informowano, że 
ulica Wodna jest jednym z kilku przypadków dróg wojewódzkich jednokierunkowych i chcą 
zostawić stan zastały. Zaznaczył, że nie oznacza to jednak, że jak gmina postawi ograniczenie 
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na moście na ulicy Kościuszki do 2,5 tony to wtedy okaże się czyj to będzie problem, bo cały 
ruch wojewódzki będzie w jedną stronę zablokowany. Zauważył, że jak trzeba się będzie 
posunąć do czegoś takiego, to będzie on dążył do tego by było to zrobione zgodnie z prawem. 
Radna E. Kocemba w nawiązaniu do sposobu rozdysponowania środków z RPO 
i związanego z nimi oburzenia spytała się czy jest zamiar występować i aplikować o środki na 
drogi z tych funduszy. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że nie widzi możliwości aplikowania do RPO, zauważył, 
iż gmina dysponuje dokumentacją z pozwoleniami na budowę na różne inwestycje według 
cen sprzed półtora roku, na kwotę ponad 50 mln zł, a trzeba mieć świadomość, że należy mieć 
zabezpieczone 15% na wkład własny do projektów co szacuje się na ponad sześć milionów 
złotych plus koszty niekwalifikowane. Zaznaczył, że na drogi przy podziale środków 50% na 
50% gminy nie będzie stać na aplikację z takimi projektami. Stąd był też postulat konwentu, 
żeby te zasady zmienić. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził, że jeśli da radę to się będzie aplikować 
o środki, bo sami sobie nie poradzimy. Zaznaczył, że tam gdzie można to trzeba składać 
wnioski o środki zewnętrzne. Dodał, że wystarczy, że ruszą projekty związane z wodociągami 
i kanalizacją to wtedy będą inwestycje do końca kadencji. 
Radny Marek Szota poinformował, że na ulicy Krótkiej biega duży pies, mieszkańcy się 
skarżą, że np. zabiera dzieciom kanapki lub reklamówki i spytał się czy w związku z tym 
gmina ma jakieś narzędzia żeby właściciel się nim zajął lub umieścić go w jakiejś ochronce.  
Burmistrz T. Kulon spytał się czy jest znany właściciel. (radny M. Szota odpowiedział, że 
podobno tak). 
Pani Janina Stawiarz Kierownik Referatu GG UM Lubawka odpowiedziała, że ten temat 
jest już załatwiony, a sprawę zgłaszano także na policję, ona ustaliła właścicieli i pouczyła, że 
jeśli będzie się to powtarzało to będzie kara. 
Burmistrz T. Kulon odpowiedział, że gdy nie można znaleźć właściciela to jeden pies 
kosztuje budżet gminy około 3 tys. zł, w tym są koszty umieszczenia w schronisku, badania, 
przetrzymanie przez pewien okres, a jeśli nie ma chętnego to jego eutanazja i utylizacja 
zwłok. 
Pan Arkadiusz Wierciński Kierownik MGOKiKF odpowiedział na pytania radnego 
J. Liszki dotyczące: 

− kortów tenisowych, że jest zakupiona siatka i mączka ceglana i jak się pogoda się 
ustabilizuje to wykonane zostaną odpowiednie prace  

− ogrodzenia mówił na ostatniej sesji, że jak tylko się pojawią oszczędności to prace 
ruszą, z tym związany jest także temat bramy. Dodał, iż na chwilę obecną jest 
zrobione tyle na ile pozwalały środki. Zauważył, że Burmistrz wspominał o tym, że ta 
brama, która jest to zostanie przeniosła na bok, a w jej miejscu postawi się szerszą.  

Burmistrz T. Kulon w uzupełnieniu tej wypowiedzi, poinformował, że 12 maja będzie 
uczestniczył w konwencie Euroregionu Nysa, gdzie zostanie podjęta uchwała o zatwierdzeniu 
zasad aplikowania z tzw. mikroprojektów i zaraz po nim ruszy aplikacja wniosków. 
Poinformował, że gmina będzie składać wnioski partnerskie. W dniu sesji uzgadniał ze 
starostą Zaclera p. Valasakiem, że będą składane wnioski na imprezy kulturalne i sportowe 
oraz na stosowną infrastrukturę. Zauważył, że wnioski będą mogły wynosić do 30 tys. Euro 
i jeśli tylko się taka możliwość otworzy to będziemy składali wnioski na poprawę 
infrastruktury na stadionie, a będzie to dotyczy zarówno kortów, ogrodzenia jak i poprawy 
płyty głównej boiska.   
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Ad. 11. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący Rady W. Osiński spytał się czy są jakieś sprawy różne lub wolne wnioski. 
Burmistrz T. Kulon poinformował, że w najbliższą niedzielę po dniu sesji w Chełmsku 
Śląskim o godz. 11 odbędzie się msza polowa podczas, której będą gminne obchody święta 
strażaków OSP, a obchody powiatowe w tym roku zorganizowane będą w Marciszowie. 
 
Ad. 12. Zamknięcie obrad IV sesji. 
Przewodniczący Rady W. Osiński stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zakończył 
obrady IV sesji o godz. 1721. 
 
Protokołował i protokół sporządził: 
Paweł Szewczyk 
Podinspektor ds. obsługi biura rady 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Lubawce 
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Załączniki do protokołu dostępne są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 
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